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Dagsorden for Repræsentantskabsmøde 2023 

 
Lørdag den 18. november 2022 kl. 10:00  

i EDR’s lokaler 

Klokkestøbervej11, 5230 Odense M. 

 
Dagsorden: 

1. A. Valg af dirigent. 

B. Valg af stemmetællere. 

C. Valg af referent. 

2. Formanden aflægger beretning. 

3. Fremlæggelse af aktivitetsplan, budget samt fastlæggelse af 

kontingent for det kommende regnskabsår. 

3a. Gennemgang og debat om Tænketankens rapport. 

4. Indkomne forslag. 

5. Valg af 2 kritiske revisorer og 1 revisorsuppleant. 

6. Fastsættelse af dato og mødestedet for næste års 
repræsentantskabsmøde. 

7. Eventuelt. 
 
Note: 
Punkt 3a. tilføjet efter ønske fra RM, om at flytte Tænketankens rapport fra punktet eventuelt, til 
et egentligt dagsordenpunkt 

 
Mødetid: Lørdag d. 18. november 2023 kl. 10:00 i EDR HQ 

Indkaldte: RM, Formanden, HB, Lone (kontoret) 

Fremmødte 
RM-medlemmer: 

Reg-NJ: OZ1JEE Bjarne,  
Reg-MJ: OZ3MC Martin, OZ3QY Jan, OZ4KAJ Kaj,  
Reg-SD: OZ1CWP Bjarne, OZ1FF Kjeld, OZ1HYG Ivan, OZ6OM Bjørn, OZ9LO Lone, 
Reg-SJ: OZ1RH Palle, OZ7S Sven,  
Reg-HS: OZ1AA Thomas, OZ1ACB Allis, OZ1DJJ Bo, OZ7IS Ivan, OZ9VA Arne 
 
I alt stemmeberettigede: 16 

Afbud RM OZ1GRL Arne, OZ8BLR Bo, OZ1QZ John, OZ5MU Erik, OZ9P Jes, OZ8Y Steffen, OZ1OP 
Ole, OZ5RB Hans, OZ7QQ 

Afbud HB  

Indbudte gæster OZ2LP Leif, OZ3BP Børge og  
OZ1EW Niels (referent kandidat), OZ3MK (Mikael dirigent kandidat) 

 

Velkomst Formanden bød derefter velkommen til det ordinære RM2023. 
Fanen opsat 
Formanden oplæste SK-listen for det seneste år, der blev holdt 1 min. stilhed, hvorefter 
mødet kastede sig over dagsordens punkter. 
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Silent Key Liste RM2023 

 Ansvarlig: Lone Titel: RM Silent Key Sider: 0 

OZ1JAF Erik Østergaard 
OZ2TI Svend Kristiansen 
OZ8KW Kai Thomsen 
OZ3EB Ernst Breckling 
OZ8AW Benny Harregaard Hansen 
OZ1HFP Jacob Finn Larsen 
OZ5XN Allan Nelsson 
OZ7AEK Carsten Bak 
OZ1JXG Niels Chr. Zahl Larsen 
OZ1YZ Finn Larsen 
OZ1HRO Kjeld Pedersen 
OZ1BCR Bjarne Jensen 
OZ6ZZ Poul E. Nielsen 
OZ8ZB Erik Nielsen 
OZ1IZL Jan Sørensen 
OZ2YZ B. Scholz 
OZ1MY Ib Christoffersen 
OZ1ELY Mogens L. Sørensen 
OZ2UP Carsten Holm 
OZ9DC Hans Holtman 
OZ2AFH Erik Schemel 
OZ1K Hans E. Jensen 
OZ7EC Erik Christiansen 
OZ1MM Keld Erik Madsen 
OZ1LKL Flemming Nielsen 
OZ8EH Erik Bern Hansen 
OZ8KR Niels J. Nielsen 
OZ1JYR Benny Stenkjær 
OZ1BEE Keld Sørensen 
OZ5PG Peter Græber 
OZ4FA Hans Chr. Andersen 
OZ1GNN Christian Treldal 
OZ1GKJ Jørgen W. Nielsen 
OZ1GJA Torben Rasmussen 
OZ3G  John Madsen 
OZ3N Bjarne Friis Helsinghof 
 

 

1.   Valg af dirigent, stemmetællere og referent. 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 

Bilag: -  

Sags 
fremstilling 

A. Valg af dirigent -> HB-forslag OZ3MK Mikael 

B. Valg af stemmetællere -> HB-forslag OZ1CWP og OZ9VA 

C. Valg af referent -> HB-forslag OZ1EW Niels  
Referat: Alle valgt med enstemmighed. 

Beslutning Dirigent OZ3MK Mikael, Stemmetællere OZ1CWP Bjarne og OZ9VA Arne,  
Referent OZ1EW Niels. 
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Ja  Nej  Blank   

 

2.   Formandens beretning 
Ansvarlig: OZ4VW, Arne Titel: Formandens beretning 2022-2023 Sider: 2 

Hermed er det så tid for beretning for året 2022 / 2023 
Sidste år havde vi jo stadig problemer med Corona både i starten men også en genopblussen sidst på 
året. Det er nu heldigvis helt ovre, eller rettere sagt det er nu ikke mere en kritisk sygdom, så vi kan ikke 
blive lukket ned. 
Vi har igen haft et antal område møder, nogle med mange deltagere, andre kun ganske få deltagere. 
Tror det mindste var der kun 3, meget hyggeligt men også lidt dyrt i transport, så en af planerne for 
næste år at kigge om vi kan lave det smartere, gerne via noget WEB system. Det vil både være billigere og 
også grønnere, som vi selvfølgelig også er nødt til at tænke ind i fremtidig strategi. 
Sidste år dukkede der så en krig op midt i det hele, den løber stadig og laver mærkelige ting også i vores 
hobby, og som om det ikke er nok kan vi risikere en mere senere på året. 
Det kan desværre komme til at ramme os andre steder end i tester mm. Jeg vil komme lidt ind i det på 
områdemøderne i efteråret. 
Der har så i år været afholdt SAC vores Skandinaviske contest med mange deltagere, mener jeg så de 
første uofficielle resultater for et par dage siden. 
Selve HB med de forskellige hjælpefunktioner har været noget ramt af sygdom. Rigtig træls for de 
involverede. Heldigvis ser det ud til at alle nu er tilbage og trukket i arbejdstøjet. 
Ale møder har været afholdt som Web møder for at spare på kørsel, køretid og kørepenge. 
Dog var det sidste møde planlagt som fysisk møde, som vi dog var nødt til at flytte til Web møde. 
Og ja jeg har hørt om manglende referater, et punkt vi er nødt til at kigge lidt på i fremtiden. Dog er jeg 
nødt til at sige at man kunne ønske sig et kursus til nogle der omhandler moderne foreningsledelse, vi 
sælger absolut ingen nye medlemskaber ved at fremstå som gammeldags. 
ATF er også lige på trapperne og er afholdt når vi mødes til RM i Odense. Det ser ud til at antallet af solgte 
borde er på linje med de sidste år, håber der kommer rigtig mange mennesker 
OZ 
Igen er der kommet 6 nye numre af OZ på gaden. Håber at alle nyder dem uanset om det er i .PDF-form 
eller på papir. Det ser ud som om papirpriserne har holdt sig i ro det sidste år. 
Men vi mangler stadig artikler, meget endda og det kan blive et problem i fremtiden. 
det ville være rart at kunne have et lille lager i skuffen. 
Karsten som vi har brugt som Layouter er fratrådt pr. 31/10. Han har tidligere været i flexjob men er nu 
fuldtidspensionist. Vir er så ved at arbejde en ny ind i jobbet, håber det kommer til at blive en succes. 
Hjemmesiden 
Den har så ikke været så god som håbet. Ole, OZ1OP troede han kunne gøre gymnastik som da han var 
17, med det resultat at flere brud på ryggen, sygehusophold og genoptræning. Surt, men selvfølgelig 
allerværst for Ole. Heldigvis er han oppe og på posten igen. 
Der arbejdes stadig med ny hjemmeside. Nogle har måske set en flig af den her på det sidste. 
Lige nu står den på integrering med klubstyre systemer, Webshop, afstemnings systemer som lige nu er 
under test samt meget mere. Meget at lave men vi håber og tror at det bliver rigtig godt når det er 
færdigt. 
Kontor 
Kontoret er jo stadig en blæksprutte organisation. 
Forespørgsler om det ene og det andet. 
QSL kort, både den ene og den anden vej. Det ser dog ud til at der kommer lidt færre QSL kort til 
sortering. Der er stadig problemer med told og deraf hørende penge til dem der leverer. 
Mange af de oversøiske bureauer forstår ganske enkelt hvad vi har gang i. 
Det ser lettere ud når det er import af bøger mm. 
Vi har fået en ny logerende, nemlig OZ3FYN, de havde deres eget hus men desværre ingen grund, den 
ejede Odense kommune og ville gerne selv bruge grunden. 
Fotoklubben er der stadig. 
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Der er også rift om antennerne til diverse contest og DX-arbejde så det er rigtig godt. 
Selv om det ikke er kontor var planen at vi vil have Klokkerstøbervej shined op. 
Troede at der ville komme en tilbagegang i byggeriet så priserne faldt bare lidt. 
Det skete så ikke og trend for næste år, omkring materiale priser er ikke rare. 
Men vi har en plan. 
Medlemmer 
Vi må erkende at medlemstallet stadig siver lidt nedad. Det samme kan man ikke sige om SK listen. 
Den er den længste jeg har set. 
Vi ser også medlemmer der melder sig ud eller går på støtte medlemskab pga. de flytter i beskyttede 
boliger. Men heldigvis ser vi også nye medlemmer. 
Vi har det sidste år haft en lille tilbagegang på antallet af folk til Licensprøve. Dog kommer der næsten det 
samme antal som tidligere til prøven på ATF 2023 
Men vi er nødt til at finde en formel for arbejdet med kurser hos lokalafdelingerne 
Internationalt. 
Det får i år deres egen kasse. 
Der er IARU R1 møde lige om hjørnet, det skulle have været holdt i 2020 men har været flyttet indtil i år. 
Der har dog været opfølgningsmøde i Friedrichshafen samt adskillige online møder. Så det har vrimlet 
med papirer om HF // VHF-aktiviteter, budgetter, hvordan vi nu fik arrangeret det hele. Vi har så 
selvfølgelig også haft vores møder i NRAU om hvordan de forskellige forslag og om hvordan vi forholder 
os til dem. Vi vil jo gerne have nogle lokale i IARU´s ledelse så det ikke kun er Syd Europa der sætter 
dagsordenen. Nu må vi se hvordan det spænder af 
Samtidig kommer der jo så WRC 2023 i Emiraterne. Det er jo spændende for det gælder jo bl.a. 23 Cm 
båndets fremtid. Så er der jo det lidt specielle at vi tit når vi er ude møder folk der siger I har ingenting at 
skulle have sagt, men et af de officielle dokumenter er IARU nævnt med deres input til hvordan 23cm 
båndet kan sameksistere med navigationssystemer. Husk lige at vi taler om konferensen hvor al 
overordnet frekvens tildeling foregår. Kommunikation, militær, forskning og mange andre ting. 
Vi har været til møder hos SDFI flere gange, både in person såvel som Web møder. 
Der har været ydet en kæmpe indsats for at få det igennem. Fra dansk side har det været OZ5TG fra VHF-
udvalget der har trukket det store læs. 
Og så er der jo alt det andet. Daglig drift sammen med Lone. 
Klubbesøg, Sommerlejre, spejder lejre med meget mere. 
Det var så beretningen til RM 2023 
OZ4VW Arne 

Formand EDR 

 

 

Referat: 
FM aflægger beretning med følgende tillæg ift. den skrevne beretning: Ramt af sygdom så vi har manglet 
25% af arbejdskraften, Disputs vedr. SAC contest: Nu er alt faldet på plads så der er RO. ATF-succes 
mange mennesker. HB-møder afholdt på Teams for at spare tid. Tummel omkring PensoPay og 
registrering af HB. Ny layouter er godt på vej ind i arbejdet med redigering af OZ. Lejere i HQ: Odense 
Fotoklub og OZ3FYN Odense lokalafd. 
Megen tid brugt i IARU region1 – Forberedelse af sidste inputs til WRC2023 
 
Herefter debatterede RM beretningen: 
OZ7S Sven: Tak for fyldig beretning. Det ville være rart med information over året. Har der været kontakt 
til SDFI? 
FM OZ4VW Arne Ja og nej - Ikke direkte men via web, samt eksterne for og info møder vedr. CEPT. 
OZ7IS Ivan: Ingen beretninger fra møder – Så laver EDR ingenting, det har HB ikke været gode nok til. 
FM OZ4VW Arne: Giver info om IARU arbejdet. Der kommet lidt nye Youngsters kontakter, der er 
kommet en finne til at denne ungdomsafdeling. 
OZ7S Sven: Antenneudvalg: Tak for beretning. Hvad er succesraten, hvor mange sager? JOTA? 
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OZ6TW Torben: Giver info om antenneudvalgets sammen sætning og arbejde. 14 sager, ca. 50 % succes, 
resten er dels i gang, og nogle kan ikke løses pga. ejerbolig foreningers vedtægter. ”Selvtægt” kan ikke 
anbefales. I alment boligbyggeri har man faktisk ret til at sætte antenner op, under visse forudsætninger. 
Forvaltningerne kender intet til radioamatører. Besøg fra forvaltninger gavner tilladelser.  
FM OZ4VW Arne: Der var JOTA i år, dog var vejret en fjende. Kig på FB og JOTA/JOTI hjemmeside. 
OZ1HPS Lars: Ang. Torbens beretning, kan jeg kun give ret at politikere intet kender til HAMS. 
OZ7S Sven: Tak for indlæggene. Opfordrer til at gøre opmærksom på ”os”. Der er brug for information! 
Angående Fieldday: Ros til Manager. 
OZ1ETP Lars Takker. 
OZ6TW Torben: Antenneudvalg – Følg med i kommuneplaner og indsend høringssvar. 
OZ1CWP Bjarne: Kan kun anbefale at give kommunerne indsigt i vores arbejde. Mød op og få kontakt. 
OZ7IS Ivan: Antenner læses ofte som Tv-antenner i forvaltningerne. Der bør laves målrettet information 
til forvaltningerne. Fieldday: Hammer god ide at dele CW og SSB. Alt for forskelligere regler landene 
imellem, Kan godt lide norske regler. Testen bør åbnes for grupper og eventuelt enkeltpersoner. 
OZ1ETP Lars Fieldday Manager: Ønsker debat om emnet, ønsker retningslinjer til næste års FD, da de 
forskellige landes regler giver misforståelser. 
OZ1RH Palle: Foreslår regler som ved store internationale contests vedr. point, så log programmer kan 
bruges. 
OZ1CWP Bjarne: Bifalder fieldday managers oplæg og anbefaler også, at regler kan laves, så log 
programmer kan bruges. 
OZ5WU Michael: I bør sætte jer sammen og lave et udkast til et sæt regler og få dem til høring, 
OZ4KAJ Kaj: Spørger til hjemmesiden fremad rettet. 
FM OZ4VW Arne: Der kommer mere om hjemmesiden under punktet Elektronisk afstemning. 
OZ4KAJ Kaj: Ønsker der bliver lavet en ordentlig analyse om hvilke formål hjemmesiden skal have. Stiller 
sig til rådighed. 
OZ1FF Kjeld: Vi mangler informationspolitik. Så info ikke kommer både i OZ og hjemmeside. 
OZ5WU Michael: Hjemmesiden skal dels informere og være en medlemsportal. 
OZ7S Sven: Henvendt til FM Det er info vi efterlyser; men der kan jo ikke gives info om halvfærdige 
projekter. Fortæl om de succeser der er. 
OZ4KAJ Kaj: Jeg savner unge mennesker, hvordan får vi fat i dem? 
FM OZ4VW Arne: Tror vi taler forbi hinanden. Der bliver nogle basale ting som SKAL håndteres, Valg, 
medlemsdatabase, Shop, og integration til økonomisystemer. Disse systemer er indkøbte systemer. Der 
mangler redaktører og ungdomsredaktører. 
OZ3QY Jan: Mener at der skal ”spilles på 2 heste”. Dels OZ4KAJ’s tilbud og få lavet en gruppe, der kan se 
på edr.dk udadvendte side og HB kører videre med de nye ting. Der er ikke grund til at vente på de nye 
tiltag. 
OZ1RH Palle: Henviser til en gammel informationspolitik, så der er ikke grund til en ny. 
OZ1FF Kjeld: Undskylder og bryder ind. Nej, Det passer ikke, den blev aldrig brugt.  
OZ1RH Palle: Fortsætter og mener de gamle informationer og OZ4KAJ’s tilbud bør sættes i gang. 
OZ3MK Michael Dirigent Spørger om Formandens beretning kan godkendes. 
 
FM OZ4VW Arne: Oplyser at han fortsætter som formand på trods af kritisk sygdom. 

Beslutning Formandens beretning godkendt enstemmigt med applaus. 

Ja  Nej  Blank   
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3.   Sager til behandling 

 

Aktivitetsplan 2024 

Aktiviteterne i EDR i det kommende år vil være de vedtægtsbestemte omkring IARU, Tele og OZ. 
Derudover vil aktiviteterne have hovedvægt på følgende punkter i prioriteret rækkefølge: 
 

 Udrulningen af ”DigiEDR” aka EDR Community bringes til afslutning sammen med implemen-
teringen af Mentoclub ”Self Care” medlemsadministrationssystem integreret mod E-conomic 
økonomisystem. 
 

 Afvikling af EDR’s første digitale valg til RM-2024. 
 

 EDR uden daglig forretningsfører fra slut Q1-2024. Telefonbetjening via en vagtplan op til 
3x3timers ugeligt. 
 

 Implementering af ny QSL-service – via DARC: Print on demand i Tyskland af QSL-kort. EDR’s 
abonnenter på QSL-service skal blot indsende ADIF fil, hvorefter de udfyldte QSL kort printes og 
sendes ud i verden fra DARC’s QSL-central.  
Hvem vil være den første?? 
 

 HB vil fastholde indsatsen for at prøvedeltagere "opdager" EDR og bliver medlemmer, ligesom 
indsatsen over for øvrige potentielle medlemmer skal fastholdes. Bemærk at referater IKKE 
anses som værende et aktiv i indsatsen for flere medlemmer! 
 

 Seks temadage afholdt pr. år i HQ, samt i skiftende landsdeles lokalafdelinger/klubber. Nogle 
temaer vil blive afholdt to gange, en vest og en øst for Storebælt. 
HB vil forsøge at få inddraget interessegrupperne i afholdelse af Temadage fremover. 
Emneforslag: 
Kom godt i gang med praktisk radio operation og QSO-teknik (årligt tilbagevendende) 
Contest hvordan gør man. - 23cm udstyr og operation. - Arduino for Hamradio. - Raspberry Pi / 
Linux for Hamradio. - Mac for Hamradio. - Flora Fauna How to do – Antenner HF DIY – Antenner 
VHF-UHF DIY 
 

 EDR's HB vil sørge for synlig deltagelse ved arrangementer/events, som lokalafdelinger laver for 
at promovere foreningen og hobbyen. Det kan ske med fysisk besøg, diverse materialer mv. 
 

 EDR's HB vil tilstræbe at være repræsenteret på alle Ham Days, loppemarkeder mv. 
 

 EDR skal have et funktionelt RM! Altså et RM der er arbejdende og tager opgaven seriøst, så 
f.eks. afstemninger om regnskaber ikke skal afholdes flere gange for godkendelse på grund af 
manglende stemmedeltagelse. 
 

 Strategiplan ”EDR-2032” opbygges med hjælp fra RM-medlemmer samt medlemmer der 
besidder den nødvendige viden og gå på mod. Planen tager afsæt i IARUr1 #shapingthefuture. 
 

En forudsætning for aktivitetsplanens succes, er som altid de gode frivillige kræfters engagement og 
indsats, både blandt RM og HB, såvel som medlemmerne. 
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Budget 2024 
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EDR takstblad 2024 
  2023 2024 

Kontingent - Kategori   

Aktive medlemmer – OZ som PDF-fil 595,00 kr. 595,00 kr. 

Aktive medlemmer – OZ på papir 795,00 kr. 795,00 kr. 

Støttemedlem 100,00 kr. 100,00 kr. 

Familiemedlem  160,00 kr. 160,00 kr. 

Junior under 25 år – OZ som PDF-fil 100,00 kr. 100,00 kr. 

Æresmedlem -   kr. -   kr. 

Udlandsmedlem – OZ som PDF-fil 595,00 kr. 595,00 kr. 

Udlandsmedlem – OZ på papir  925,00 kr. 925,00 kr. 

Biblioteker, firmamedlemskab 1.075,00 kr. 1.075,00 kr. 

Tillæg for halvårsopkrævning pr. gang 50,00 kr. 50,00 kr. 

    

Kontingent – Kampagnetilbud   

Indmeldelse ved certifikatprøve – 1. års kontingent – OZ på PDF-fil 100 kr. 100 kr. 

Kampagne tilbud, minimum 3 års fravær fra EDR– 1. års kontingent 
– OZ på PDF-fil 

100 kr. 100 kr. 

   

Abonnement QSL   

Aktivt medlem af EDR - QSL via lokalafdelingen 45 kr. 45 kr. 

Aktivt medlem af EDR - QSL direkte til egen adresse 190 kr. 190 kr. 

Ikke medlem af EDR - QSL via lokalafdelingen 475 kr. 475 kr. 

Ikke medlem af EDR - QSL direkte til egen adresse 590 kr. 590 kr. 

    

Diverse satser   

Forfatterhonorar for artikler i OZ pr. hel side 125 kr. 125 kr. 

Foredragshonorar pr. foredrag 400 kr. 400 kr. 

Kørsel i privatbil pr. kilometer 2,17 kr. 2,19 kr. 
  

Referat: 
Aktivitetsplan: 

Formanden gennemgik det kommende års aktivitetsplan, med uddybende forklaringer.  

OZ5WU Mikael: Gennemgik aktivitetsplanens punkter: 

DigiEDR EDR Community, det er i princippet det digitale klubhus. Baseret på Mentoclub ”Self Care” 

medlemsadministration med integration mod E-conomic. 

Digitalt nyvalg RM2024. 

Et EDR uden daglig forretningsfører efter 1. kvartal 2023, Måske telefontid 1-2 dage om ugen. 

Alle ikke egne varer overlades til DARC. Det forventes, at kabler og stik-salg stoppes. 

Det forventes at der hyres et regnskabsbureau til bogførings og fakturerings opgaver. 

Der bliver et ”kontor” dog digitalt. 

Ny QSL-service, hvor der kan laves print on demand via DARC. 

Der 5 punkter som sikkert altid vil være i HB’s aktivitetsplan nemlig: 

Certifikat prøver. Bl.a. hvordan medlemshvervning kan gøres. 
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Temadage. 

HB’s deltagelse i events. 

HB’s deltagelse i Hamday. 

EDR skal have et funktionelt RM. Ikke nok at der kun kommer ideer på RM. 

Dette gav anledning til en del indlæg. 

FM OZ4VW Arne: Der var lav aktivitet omkring prøvevalg, flere læste ikke de tilsendte mails. Lav aktivitet 

omkring afstemninger. 

OZ1ETP Lars: Det er for dårligt. 

OZ7S Sven: Det er ikke HB’s opgave at styre RM. Foreslår at det punkt fjernes fra aktivitetsplanen. 

OZ1HPS Lars: Hvis RM’s eneste opgave er at beklage manglende information, er det et dødt RM. 

OZ7IS Ivan: Det er HB’s pligt at informere. Der mangler noget konkret om hvem og hvordan der fortsættes, når 

kontoret, bliver ubemandet. 

OZ7S Sven: Det er vedtægtsbestemt hvad RM skal fortage sig. Vi skal ikke have voksen skældud eller kaldes 

døde. Så gerne der ansættes en anden forretningsfører måske ikke på fuld tid. 

OZ6TW Torben: Påpegede at en mail til RM vedr. hjælp til antenneudvalg var ingen reaktion. Selv et oplæg på 

EDR Forum gav ingen debat. 

OZ1FF Kjeld: I gamle dage var spisebilletten det første der blev pakket ud af RM pakke. Vedtægterne for RM’s 

arbejde følger ikke med tiden. 

FM OZ4VW Arne At ansætte folk passer ikke med vores økonomi. 

OZ3QY Jan: Mail fra OZ6TW Torben, misforstået, prøv at sende den igen. 

OZ1RH Palle: HB mangler arbejdskraft. 

OZ1CWP Bjarne: Jeg kender til flere foreninger som ikke har ansat arbejdskraft. Hvis der ikke kommer 

kommentarer, er det vel tegn på tilfredshed med de mailede oplæg. 

OZ7S Sven: Vi har en tung administration. Lidt groft sagt, vi kan lede via et regneark lukke Webshop og sælge 

HQ. 

OZ1ETP Lars: Kun ca. halvdelen af RM er mødt op. Hvordan gøres RM mere handlekraftigt? 

OZ9VA Arne: OZ8AAZ, som konsulent, er det privat eller som RDE-mand? 

OZ5WU Michael: Det er som privat person. 

OZ9VA Arne: Forretningsfører fremover, hvad gør vi? Der mangler noget om HQ i aktivitetsplanen. 

OZ7IS Ivan: Jeg føler vi mangler en plan for betjening af medlemmerne efter første kvartal 2024. 

OZ5WU Michael: Der ligger en detaljeret plan i HB’s igangværende arbejdes papirer for fremtiden uden 

kontorhold.  

FM OZ4VW Arne: Lige med den tilføjelse at der bliver telefontid hen over ugen. 

OZ7IS Ivan: Aktivitetsplanen er for tynd så de oplyste ting skal tilføjes aktivitetsplanen. 

OZ5WU Michael: Der skal tilføjes telefontid op til 3x3 timer om ugen. 

OZ9VA Arne: Aktivitetsplanen behøver ikke være fuldstændig detaljeret, det er oplæg til diskussion. 

Budget2022:  
Kassereren og formanden gennemgik poster i budgettet, som afviger fra tidligere. 
 
OZ1RH Palle: 2 ting: Hvad er beholdningen? Der er afsat 150.000 kr. til vedligehold? 
OZ7ABM Finn: Beholdning ca. 1.1 M. Ja, der er afsat 150.000 til vedligehold. 
OZ7S Sven: Spurgte til Webshop. 35.000 kr. Er det omsætning eller fortjeneste? 
OZ7ABM Finn: Forventet fortjeneste. 
OZ9VA Arne: Er det der er afsat til vedligehold af HQ indeholdt i 577.000 kr. til HQ og kontor? Der mangler 

stadig likviditets postering. 
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OZ7ABM Finn: Ja det er det. 

OZ3MC Martin: Der mangler nogle noter til enkelte poster. Bugettet er ikke detaljeret nok. 

Der kommer en del ping pong frem og tilbage omkring HQ og kontor. 
OZ1CWP Bjarne: Til OZ3MC Martin:, De seneste 2 års budgetter, har også haft røde tal. 
OZ3QY Jan: OZ7ABM Finn nævnte udgift til regnskabshjælp. Vi har da stadig regnskabshjælp? 
OZ7ABM Finn Jo vi har hjælp til årsregnskab. 
OZ7S Sven: Jeg kan se det går den rigtige vej i takstbladet. Det må ikke være dyrere at være med i EDR. 
OZ7ABM Finn: OZ i print burde koste mere. Men der kan nok findes nogle skjulte besparelser. Måske på energi. 
OZ0J Jørgen: Skal RM mødes hvis buget skal ændres? 
Svaret var Ja. 
OZ0J Jørgen: Fortæller om fremtidige muligheder for nye moms-udgifter. 
Budget sendt til afstemning. 
Takstblad sendt til afstemning. 

 

Takstblad: 

Kassereren OZ7ABM gennemgik kort takstbladet.  

Beslutninger 
Efter forslag fra OZ7S Sven, skal næst sidste punkt i aktivitetsplan fjernes. 

Ja 1 Nej 12 Blank 3  

RM Tiltræder enstemmigt aktivitetsplanen med applaus 

Ja 16 Nej 0 Blank 0  

RM Tiltræder budgettet, med stemmerne: 

Ja 11 Nej 0 Blank 5  

RM Tiltræder enstemmigt takstbladet. 

Ja 16 Nej 0 Blank 0  

 

3a.   Tænketankens rapport 
Referat: 
OZ3QY Jan: Alle har vel læst det fra Tænketanken. Gennemgår oplægget fra Tænketanken. Spørger derefter 
hvor mange danskere deltager i Shaping the future i IARU? Der blev svaret 1. 
Grunden til spørgsmålet, er at OZ3QY Jan har tilmeldt sig det projekt. Der kommer ikke noget magisk nyt fra 
IARU. En af tankerne fra IARU er at gøre radioamatører samfundsrelevante. I mange lande er der noget 
nødradiotjeneste. 
OZ1ETP Lars: Rabos synes mere eller mindre dødt? 
OZ3QY Jan: Kender ikke til aktivitet. 
OZ9VA Arne: Måske der kommer liv igen. 
OZ1CWP Bjarne: Mener der har været artikler omkring infrastruktur i DK ved nedbrud. 
OZ1RH Palle: Det kunne måske være interessant for pressen at få kendskab til Rabos.  
OZ3QY Jan: Vi skal fremstå som en tjeneste med høj viden om elektronik og kommunikation. 
FM OZ4VW Arne: Vi har faktisk diskuteret det med SDFI; men det er ikke deres bord. 
OZ1ETP Lars: Der kan hurtig rigges udstyr klar. FF og Fieldday er jo eksempler op kommunikation off-grid. 
OZ3QY Jan: Samfundet mangler jo ordentlig information om, hvad vi kan, og hvordan man kommer i kontakt 
med os. 
FM OZ4VW Arne: Henviser til billeder fra Ungdoms rumforenings konferensen. 
OZ1CWP Bjarne: Der blev vist noget fra Tech for Fun i TV-Syd. Det gav henvendelse fra 2 firmaer som søgte 
elektronik interesserede unge. 
FM OZ4VW Arne: EDR har skrevet til fysiklærerforeningen; men det ligger ikke i deres pensumplaner. 
 OZ9LO Lone: Fortæller og viser billeder fra de regionale ungdoms rumforenings konference, hvor EDR fik en 
lille stand. Næste regionale konference afholdes i Århus 2024, og vi er velkomne igen. 
FM OZ4VW Arne: Det lykkes en gang imellem, at vi kommer ud og viser os frem ved arrangementer. 
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OZ3QY Jan: Vi skal være forberedte på sådanne aktiviteter og have vores materiale klar. Der afholdes 
innovations event i Fredericia hvert år i november. EDR kan få en gratis stand der. 
OZ7ABM Finn: Sådanne oplysninger bør jo gives til informationsudvalget. 
OZ9VA Arne: Fortæller at vi har fået en invitation fra ENIGMA museet til at lave et lille mini pejlings event: 
Påsken 2024. 
OZ4KAJ Kaj: Italienske klubber afholder om efteråret ENIGMA Reloaded. Det har OZ7SKB deltaget i flere gange 
fra Skanderborg bunkermuseum. 
OZ1CWP Bjarne: Rævejagt ligner måden man under krigen ledte efter illegale modtagere og sendere. 
OZ9VA Arne: Efter lidt snak om ”Telefonbog” kom det frem, at Hillerød afd. har en, som OZ5RB Hans har lavet. 
OZ3QY Jan: De nævnte aktiviteter, skaffer de flere medlemmer? De aktiviteter vil laver skal kunne skaffe nye 
medlemmer. Vi skal kunne knytte den tekniske radioamatør til det tekniske erhvervsliv. 
OZ7S Sven: Jeg har tidligere (1995) lavet en SWOT analyse; men vi er ikke kommet videre. Der mangle hænder. 
Informationsudvalget bør vise Fieldday for pressen. 
OZ1RH Palle: Tænketank fint idekatalog. At sælge HQ, vores gittermast er faktisk et aktiv. 
OZ1ETP Lars: Opfordrer til at ideer bliver ført ud i livet. Ikke bare snakke om ting, der har været. 
FM OZ4VW Arne: På et område møde blev det foreslået at sælge HQ, leje et lokale på 30 kvm. til kontor og 
museum. Museet er på mere end 30 kvm.  
OZ9VA Arne: Opfordrer HB til at udarbejde et kommissorium til et strategiudvalg. 

Beslutning 
RM tager tænketankens arbejde til efterretning. 

Ja  Nej  Blank   
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4.   INDKOMNE FORSLAG 
 

2023.01 Forslag til vedtægtsændring § 7. Hovedbestyrelsen Stk.2 Pkt. 6  
Forslagsstiller HB   Sider: 1 

Bilag: -  

Sags 
fremstilling 

Nuværende: 

Pkt. 6. Afholdelse af to årlige medlemsmøder i hvert geografisk område. 
 
Ændres til: 

Pkt. 6. Afholdelse af to årlige medlemsmøder i hvert geografisk område. Disse kan 
dog afholdes digitalt. 
 
Begrundelse: 

Hovedbestyrelsen ønsker at mulighed for at benytte virtuelle mødeplatforme til 
afvikling af områdemøderne, for at give flere mulighed for at deltage uden at 
skulle være til stede fysisk. 
 

Referat: FM OZ4VW Arne: Der er to ting. Dels nogle gange lav deltagelse og det forhøjede 
kørselsbidrag. Derfor tænkes der på at lave et par runder med en anden måde at afholde 
områdemøder på. Prøve at streame en møderække ma, ti, on og to. Så kan klubberne 
deltage online på en normal klubaften. 
OZ7IS Ivan: Kunne man starte med et fysisk møde som streames online? 
FM OZ4VW Arne: Der er muligvis ikke Internet eller båndbredde nok i alle 
lokalafdelinger til at streame til både lokalklubber og enkelt medlemmer. 
OZ5WU Michael: Vores nye system kan bruges til video og konference møder. 
OZ1JEE Bjarne: Hvilken platform har i valgt? 
OZ5WU Michael: Det er enten Digit eller Teams.  
OZ7ABM Finn: Begge systemer kan køres i en web browser. 
OZ1ETP Lars: Der har været kørt et foredrag om FF hvor der deltog ca. 40 rundt omkring 
og en lokalafdeling med 20 tilhører. 
OZ7S Sven: Jeg støtter at det afholdes som hybridmøder. 
OZ6OM Bjørn: En del ældre er fritaget for digital brug, det kan være et problem. 
FM OZ4VW Arne: To ting – kan de komme i klubben eller har de en Pc. 
OZ1CWP Bjarne: Vi bør ikke stoppe forsøger, før vi ved hvor stort problemet er med 
digitalt fritaget personer. 

Beslutning EDR’s vedtægter §7 Hovedbestyrelsen Stk. 3. Pkt. 6 ændres til følgende ordlyd: 
Pkt. 6. Afholdelse af to årlige medlemsmøder i hvert geografisk område. Disse kan dog 
afholdes digitalt. 

Svarskrift: SEKR tilføjer rettelserne i EDR’s vedtægter og publicerer ny version 

Send til:  

Ja 14 Nej  Blank 2  

 

2023.02 Forslag til optagelse af kreditforeningslån til Facade renovering af HQ  
Forslagsstiller HB   Sider: 1 

Bilag: -  

Sags 
fremstilling 

Forslag om belåning af bygningen på Klokkerstøbervej 
Da det viser sig at omkostningerne ved flere års manglende vedligehold bare stiger og 
stiger kunne det være en mulighed at belåne bygningen med det beløb som skal bruges 
Forslaget kunne være 500.000 DKK som er lige under halvdelen af husets nuværende 
værdiansættelse 



 
 

SEKR Side 14 af 19 Referat RM 2023-Referent02-1.docx 

Pengene skal selvfølgelig udelukkende bruges til formålet og vil få et særskilt afsnit i 
regnskabet. 
Lånet skal være afdrags frit 
Renter kan betales via lån eller fra drift (væsentlig mindre end hvis vi skal bruge direkte 
fra kassebeholdningen) 
Mvh Arne Fast OZ4VW 
Formand EDR 
 

Referat: FM OZ4VW Arne: Uddyber forslaget: Vi kan godt tage penge til renovering fra driften 
over en årrække. Om 10 år står vi måske med 1000 medlemmer og en bygning til 3 Mill. 
Hvem skal så have de penge?  Det vil blive et 30 års afdragsfrit lån. Så snart HB har et 
fuldt overblik vil det blive sendt til afstemning i RM. 
OZ7IS Ivan: Hvis vi skal renovere her og nu for 400.000 kr., så skal der foreligge en 
strategiplan for de næste 10 år. Vi skal ikke give grønt lys, hvis vi ikke ved hvad der skal 
ske med bygningen de næste10 år. 
OZ9VA Arne: Hvad er en realistisk rente på sådan et lån p.t? 4 % - Det vil forringe 
driftsregnskabet med ca. 20.000 kr. om året. 
OZ1RH Palle: Det er ”Ebberød Bank” at gå ud og låne til 4 – 5 % når vi har 1.2 Mill. Til 1,5 
%. Der skal strategiplan til. 
OZ9VA Arne: Hvad er realisationsværdien på ejendommen? (Der blev svaret ca. 3 Mill.) 
OZ1RH Palle: Ang. P,risen på ejendommen afhænger hvilket formål den kan bruges til. 
OZ6OM Bjørn: Mener at der er aftalt en buffer på 1 års drift. Der skal nok laves en 
kalkule inden der tages stilling. 
OZ7IS Ivan: Hvis vi skulle få et overskud, så skal kontingentet nedsættes til et minimum. 
OZ3MC Martin: Lånet skal tilbagebetales på et tidspunkt. En strategiplan er nødvendig. 
OZ7S Sven: Vi lægger jo pres på bestyrelser mange år ud i fremtiden, og det er sjælden 
nogen god ide. 
OZ9VA Arne: Det er ikke så risikabelt, så længe realisationsværdien er højere end 
gælden. 
FM OZ4VW Arne: Kommunal strategiplan kan ændre på HQ, Der kan ske ændringer efter 
2035. Der skulle komme oplysninger i løbet af foråret. Vi kommer ikke til at bo billigere, 
end vi gør nu. 
OZ1CWP Bjarne: Jeg synes faktisk HB skal fortsætte med de planer de har. 
FM OZ4VW Arne: Det vil blive svært at få lov til en antenne et andet sted på 35 m. 
OZ1ETP Lars: Vi har skubbet reparationer foran os i længere tid. Det er på tide at komme 
i gang, og værdien af huset bliver ikke mindre af, at vi får det lavet. 
OZ1CWP Bjarne: Esbjerg afdelingen kan ikke få lov til ny antenne placering. 
OZ1RH Palle: Det mest nødvendige skal gøre nu og strategiplan før der tages stilling til 
lån. 
OZ3QY Jan: Der har været talt en del om den antennemast, det var måske interessant 
for EDR at se sig om efter en god remote antenne placering, som alle danske 
radioamatører kunne få lov at bruge. 
OZ7ABM Finn: Vi har 2 ting: En QSL-central og et arkiv i kælderen måske på 50 kvm. 
OZ7IS Ivan: Er HB villig til at skubbe et lån til der ligger en strategiplan? 
FM OZ4VW Arne: Det kan vi blive nødt til; men så skal der bruges 150.000 kr. i 2024  
OZ7IS Ivan: Er det ikke løsningen at skyde forslaget til næste RM? 
FM OZ4VW Arne: Så trækker vi bare forslaget. 
 

Beslutning HB trækker forslaget og genfremsættes når der er en strategiplan. 

Svarskrift:  

Send til:  

Ja  Nej  Blank   
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2023.03 Forslag til benyttelse af elektronisk valg i EDR  
Forslagsstiller HB   Sider: 1 

Bilag: - EDR E-valg guideline.pdf 
- EDR - Valgregler E-valg.pdf 

Sags 
fremstilling 

HB har på tidligere RM-møde fået til opgave at implementere mulighed for at afholde 
elektronisk afstemning til valg af nyt repræsentantskab hvert andet år. 
Samtidig er et bydende nødvendigt at få moderniseret valgprocessen, da foreningen 
efter Q1-2024 ikke har daglig betjening på kontoret.  
Og sidst men absolut ikke uvæsentligt koster et repræsentantskabsvalg EDR ca. 20.000Kr 
primært til retur porto – Dertil skal lægges et ukendt antal timer til at gøre indsigelser 
mod PostNord når de fejlagtigt også forsøger at opkræve strafporto på returbreve 
(vægt). 
 
Hovedbestyrelsen har sonderet markedet for webbaserede valgsystemer, der opfylder 
kravene om vælgernes anonymitet,  valghemmelighed, ja alt det vi i et demokrati kan 
forvente af en moderne valghandling. 
Hovedbestyrelsen har fra starten af vore undersøgelser fravalgt enhver tanke om at få 
kodet noget smart i forbindelse med EDR’s hjemmeside, da vi dermed ville miste 
armslængde princippet til ”valgmaskinen” 
 
Hovedbestyrelsen er kommet frem til at Web-platformen ”SurveyMonkey” kan alt, vi har 
behov for til en elektronisk valghandling.  
HB har stiftet bekendtskab med SurveyMonkey i forbindelse med IARUr1 
onlinekonferencen i uge 42 2021, hvor den blev benyttet til interne 
spørgeundersøgelser. Siden benyttede HB SurveyMonkey til en ekstern undersøgelse 
blandt alle danske radioamatører, med succes. 
HB har efterfølgende undersøgt om SurveyMonkey kunne opsættes til at afvikle RM-valg 
i EDR, med opfyldelse af alle fundamentale krav til en valgproces. Der har været kørt 
test-valg, som viser at processerne er på plads til at kunne afvikle det kommende RM-
2024 valg elektronisk. 
 

 Vælgerne er anonymiserede i valgresultat. 

 Vælgerne kan ikke knyttes til afgiven stemme 

 Det er ikke muligt at stemme flere gange 

 Det er ikke muligt at ændre sin stemme, efter afsluttet valghandling 

 Stemmemaskinen viser tydeligt hvor mange valginvitationer der er udsendt. 

 Stemmemaskinen kan vise hvor mange stemmeinvitationer der ikke er kommet 
frem (forkert mailadresse) 

 Stemmemaskinen viser om mail har været åbnet og om der er stemt. 

 Stemmemaskinen viser hvor mange stemmer der er afgivet. 

 Resultaterne hentes i en entydigt Webinterface, grafisk og som Excel,  
 

 SurveyMonkey er ikke gratis, men ganske rimelig i pris: ca. 3.900, -Kr/år 
Så kan den desuden benyttes til allehånde spørgeundersøgelser blandt EDR’s 
medlemmer ved siden af. Eller af lokalafdelingerne til deres valg/undersøgelser.  
 

 Eneste kendte minus er at EDR’s medlemmer SKAL have afleveret en gyldig e-
mailadresse. 

 
Der er udformet en guide for opsætning af EDR repræsentantskabsvalg på 
SurveyMonkey, alle elementer er beskrevet i dokumentet: EDR E-valg guideline.pdf 
Der er udformet et sæt reviderede EDR-valgregler, der håndterer det elektroniske valg 
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beskrevet i: EDR - Valgregler E-valg.pdf 
Web værktøjet SurveyMonkey koster ca. 3.900, -Kr/år med mere end rigelig kapacitet til 
E-valg. Det giver en besparelse på 12.000, -Kr i direkte omkostninger på en toåring 
periode.  
Samtidig behøver vi ikke at skulle bruge tid på at tage til Odense for at tælle og vurdere 
stemmer. Resultatet er tilgængeligt umiddelbart efter valget er afsluttet. 
 
HB anbefaler derfor RM til at godkende benyttelsen af ”SurveyMonkey” til fremtidige 
Repræsentantskabsvalg i EDR, samtidig anmodes RM om at godkende de ny e-valgregler 
for EDR. 
  

Referat: OZ5WU Michael: RM har tidligere foreslået elektronisk valg. Nu bliver det mere 
presserende, med et ubemandet kontor. SurveyMonkey muligheder og funktioner blev 
gennemgået. Det egner sig til hemmelig afstemning. Det er anonymt nok, og revisorerne 
kan se logfiler. Stemmeberettigede kan findes i medlemsliste. 
OZ7IS Ivan: Kan man selv vælge hvor mange krydser man vil sætte? 
OZ5WU Michael: Ja. 
OZ1AA Thomas: Det var let at bruge, har vi e-mailadresse på alle medlemmer? 
OZ5WU Michael: Der har vi en udfordring lige nu. December OZ opfordrer til at oplyse 
sin e-mail til kontoret. Der vil måske blive sendt brev ud til dem som ikke har oplyst en e-
mail. 
OZ4KAJ Kaj: Det er en rigtig god løsning. Jeg mener vi SKAL have mulighed for at kunne 
lade medlemmer uden digital kunnen stemme. 
OZ3MC Martin: Her kigget i tidligere medlemslister der var ca. 800 uden oplyst e-mail. 
OZ9LO Lone: Kontoret har optalt og ca. 600 er uden e-mail. 
OZ1HPS Lars: Jeg blev spurgt på et møde om der findes et sted man kan registrere sin e-
mail, i stedet for at bebyrde kontoret. 
OZ1RH Palle: Man kan vel hjælpe de medlemmer uden e-mail. 
OZ7S Sven: Det duer ikke at folk, som er fritaget, ikke kan stemme. Vi bliver nødt til at 
have mulighed for brevstemme. 
OZ9VA Arne: Eksisterende e-mailadresser skal verificeres. Digital afstemning er 
fremtiden. 
FM OZ4VW Arne: Det er rigtigt at nogen ikke kan, må ikke eller vil ikke stemme digitalt. I 
det civile liv er der nogen som får ”specialbehandling”, det jeg har ingen rigtig forståelse 
for. 
OZ3QY Jan: Hvis man bliver indmeldt midt i juli måned, når man så at blive registreret så 
man kan stemme? 
OZ5WU Michael: Ja, hvis man er registreret og har betalt, inden afstemningslister bliver 
genereret. Der ligger et udkast til at håndtere brevstemmer, men det betyder at vi skal 
vedligeholde 2 systemer. 
Formand for lokalafdeling kan hjælpe med oprettelse af gmail som så kan sendes til 
SEKR. der så kan invitere pågældende. 
OZ1ACB Allis: Den løsning kunne jo give mulighed for uregelmæssighed. 
FM OZ4VW Arne: Hvor stor var stemmeprocenten ved forrige valg, (OZ9VA Arne: 
mellem 30 og 40). Så hvor meget skal vi gøre ud af det? 
OZ1FF Kjeld: Overordnet set flot forslag, som vi skal stemme for. Ingen e-mail kan 
opdeles i 2 grupper: De som ikke kan og de som ikke vil. De som ikke kan – dem kan man 
hjælpe med oprettelse af e-mail. De som ikke vil- Hmmmm. 
OZ7IS Ivan: Alle SKAL have mulighed for at stemme. Problemet med hvor mange der 
reelt ikke har e-mail, kender vi ikke endnu. Det skal først afklares. 
OZ6OM Bjørn: Jeg er meget lidt begejstret for denne her model og kan ikke bifalde det. 
Man skal kunne brevstemme. 
OZ1FF Kjeld: Det med fortrolighed, vi i RM sender jo vores stemmer til OZ9VA Arne og 
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det har jeg ingen problemer med. 
OZ3QY Jan: Vil det fremover et krav at have e-mail for at kunne blive medlem af EDR? 
OZ5WU Michael: Ja!  
OZ3QY Jan: Hvordan har andre som bruger dette system løst de problemer? 
OZ5WU Michael: Elselskabet Andel, der kan KUN stemmes elektronisk til deres 
repræsentantskabs valg. 
OZ7S Sven: Alle skal kunne stemme. Det at kræve e-mail ved fremtidig indmeldelse – det 
er helt galt. 
OZ1RH Palle: Det kan lade sig gøre at hjælpe de som ikke kan. 
OZ7ABM Finn: RM har pålagt HB at få et elektronisk system til valg. Både FDM og 
Ældresagen kræver e-mail. 
FM OZ4VW Arne: Denne debat ligger SÅ langt fra hvad fremtiden bliver. Jeg for står ikke 
problemet. 
OZ4KAJ Kaj: Det er nok et fåtal som behøver at brevstemme; men muligheden skal være 
der. 
FM OZ4VW Arne: Brevstemmer er nu ikke helt uden problemer. Der sker fejl. 
OZ0J Jørgen: De nye postregler efter 1. jan. Vi aner ikke hvordan det ser ud. Ingen 
forsynings pligt, ingen retur forsyning. 
OZ5WU Michael læser oplæg til ændring i Valgregler fra OZ4KAJ Kaj op. (Se under 
”Beslutning”. 
OZ3QY Jan: Skal både gamle og nye valregler så bruges. Nej – De nye regler skal gælde. 
Der stemmes om ændring i valgregler. 

Beslutning RM godkender benyttelse af elektronisk valg til Repræsentantskabet med følgende 
tilføjelser til EDR – Valgregler E-valg: 
§2 stk. 4 ændres til 4a. 
§2 tilføjes stk. 4b.: 
Stk. 4b. Medlemmer, der har tilkendegivet, at de ønsker at stemme skriftligt, tilsendes 
en valgliste, regler for afgivelse af brevstemme og svarkuverter. Stemmesedlerne skal 
have påtrykt kandidatliste for medlemmets region, stemmevejledning samt frist for 
indsendelse. 
§3 stk. 3 ændres til 3a. 
§3 tilføjes stk. 3b: 
Stk. 3b. De rettidigt afgivne og rettidigt modtagne brevstemmer overgives til de 
foreningsvalgte revisorer senest 2 dage efter modtagelsen. Revisorerne 
medlemstilhørsforhold og region og optæller de anonyme stemmesedler regionsvist. 
Stemmetallene tilføjes de elektronisk afgivne stemmetal i Stk. 4 
 

Svarskrift: SEKR tilføjer rettelserne i EDR - Valgregler E-valg og publicerer disse sammen med 
guiden for E-valg. 

Send til:  

  

Ja 12 Nej 3 Blank 1  

 

2023.04 Forslag til Ændring af Forretningsorden for EDRs Repræsentantskab §3 stk.3, 
ift. EDR’s vedtægter §6 stk. 6  
Forslagsstiller OZ7S, Sven   Sider: 1 

Bilag: -  

Sags 
fremstilling 

I ”Forretningsorden for EDR’s Repræsentantskab” version ”FO for EDR’s RM 
25112022.docx” §3 stk. 3 står der: ”Beslutning kan kun tages om emner, som har været 
anført på den udsendte dagsorden”. 
 
Denne tekst er indholdsmæssig identisk med teksten i ” Vedtægter for 
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Experimenterende Danske Radioamatører”, ”Vedtægter for EDR 25112022.docx” §6 stk. 
6, hvor der står: ” (…) Beslutninger kan kun vedtages om emner, som har været anført 
på den udsendte dagsorden.” 
 
Det foreslås at slette den overflødige tekst i forretningsordenen, dvs. §3 stk. 3. 
Nummereringen af efterfølgende stykker ændres ligeledes. 
 

Referat: (OZ6OM forlader mødet inden dette punkt.) 
OZ7S Sven: Der er en sætning der står 2 gange, foreslår den overflødige slettes. 
OZ9VA Arne: De er ikke helt ens. Beslutninger/beslutning. 
Der stemmes. 

Beslutning RM FO §3 stk. 3 udgår – øvrig nummerering i §3 ændres 
 
Vedtægternes §6 stk. 6 får ændret sin ordlyd til: 
Beslutning kan kun vedtages om emner, som har været anført på den udsendte 
dagsorden. 

Svarskrift: SEKR retter Vedtægter for EDR og Repræsentantskabets FO og publicerer disse. 

Send til:  

Ja 15 Nej  Blank   

 

5. Valg af 2 kritiske revisorer og 1 revisorsuppleant. 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 

Bilag: -  

Sags 
fremstilling 

HB foreslår genvalg af de siddende interne revisorer OZ1ACB Allis og OZ9VA Arne. 
HB foreslår valg af revisorsuppleant OZ1CWP Bjarne. 

Referat: Der blev genvalg med applaus. 

Beslutning Genvalgt som interne revisorer OZ1ACB Allis og OZ9VA Arne. 
Valgt som revisorsuppleant OZ1CWP Bjarne. 

Ja 15 Nej  Blank   

 

6.     Fastsættelse af dato og mødested for næste års repræsentantskabsmøde. 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 

Bilag: -  

Sags 
fremstilling 

HB foreslår: d. 16. november 2024 i Odense kl. 10:00 

Referat:  

Beslutning Enstemmigt vedtaget 
Næste ordinære RM-møde afholdes d. 16. november 2024 i Odense kl. 10:00 

Ja 15 Nej  Blank   

 

7.     Eventuelt. 
OZ3MK Mikael: Takker for at Odense EDR-afdeling kan leje lokaler i HQ. De vil gerne fortsætte med 
arbejdslørdage, og har en mand som må klatre i master. 
OZ4KAJ Kaj: Opfordrer lokalafdelingerne til at lave certifikatprøver, det kan give nye medlemmer. 
OZ7S Sven: Vedr. 23 cm. Der er ingen inputpapirer til den forstående WRC-konference, som fjerner 
båndet helt, Det kan være der kommer indskrænkninger.  
Jeg vil lige minde om, at EDR fylder 100 år 15. august 2027. 
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FM OZ4VW Arne: Der har været spørgsmål på nettet om online certifikatprøver. Der vil ikke kunne 
godkendes online prøver. Desuden, hvis ikke EDR og lokalafdelinger holder certifikatprøver, vides det 
ikke, hvordan det ellers kan fortsætte. 
OZ1ETP Lars: Vi skal huske at vi på 23 cm båndet kun har sekundær status. 
OZ3MK Mikael: Odense afd. er i gang med at lave en QO100 station som kan benyttes af alle i HQ. 

FM OZ4VW Arne: Takker for dagens RM. EDR længe Leve. 

 

 



Fra: OZ1EW 

Til: sekr@edr.dk 

Emne: Fwd: Referat RM2023 

Dato: 24. januar 2024 22:49:58 

 
 

 

Hej Michael! 

Så er referatet godkendt af dirigenten OZ3MK Mikael. Så 

nu kan RM godt få det til godkendelse/rettelser. 

Mvh Niels 
-------- Videresendt meddelelse -------- 
Emne:SV: Referat RM2023 

Dato:Wed, 24 Jan 2024 20:10:08 +0000 
Fra:Mikael Henriksen <oz3mk@outlook.com> 
Til:OZ1EW <oz1ew@ernholt.dk> 

Hej Niels 

Det ser ok ud, jeg kan jo ikke huske hvad de forskellige har sagt, men det er nok 
rigtig, stemmetallene passer. 

Hilsen Mikael 

-----Oprindelig meddelelse----- 
Fra: OZ1EW <oz1ew@ernholt.dk> Sendt: 16. januar 2024 15:16 
Til: oz3mk@outlook.com 

Emne: Referat RM2023 Hej 

Mikael! 

Hermed Referatet fra RM2023 
Du kan jo kigge det i gennem og se om det er OK eller der skal ændres noget. Mvh Niels 
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